

Protokół Nr XXXVII/05
z Sesji Rady Gminy Dębica Kaszubska
z dnia 19 października 2005r.

W sesji udział wzięli:

- | | |
|----------------------------------|---|
| a/ czternastu radnych Rady Gminy | - nieobecny usprawiedliwiony: Marian Adamowicz
spóźnieni: Zygmunt Wandachowicz, Mirosław Mnich, Józef Bejnarowicz,
Zdzisław Botwinionek (10.15) |
| b/ Wójt Gminy | - Grzegorz Grabowski |
| Zastępca Wójta | - Tadeusz Bejnarowicz |
| Sekretarz Gminy | - Iwona Wójcik |
| Skarbnik Gminy | - Marek Malinowski |
| Radca Prawny | - Beata Sadowska |
| Dyrektor GOK | - Grażyna Chojnowska |
| Kierownik OPS | - Krystyna Szustak |

Porządek obrad:

Sprawy regulaminowe:

- a/ otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad,
 - b/ przyjęcie porządku obrad,
 - c/ przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
 2. Udzielenie odpowiedzi na interpelacje radnych.
 3. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności między Sesjami.
 4. Interpelacje radnych.
 5. Wolne wnioski, zapytania i informacje.
 6. Sprawozdanie z działalności Komisji Rady między sesjami :
 - a/ Rewizyjnej,
 - b/ Kultury, Oświaty, Sportu i Turystyki,
 - c/ Rolnictwa, Budownictwa i Rozwoju Gospodarczego.
- Informacja Wojewody Pomorskiego, Przewodniczącej Rady Gminy i Wójta Gminy Dębica Kaszubska z analizy oświadczeń majątkowych.
- Podjęcie uchwał w sprawach:
- a/ zatwierdzenia statutu Biura Obsługi Szkół,
 - b/ zmiany uchwały Nr XVII/84/2004 Rady Gminy Dębica Kaszubska z dnia 04.03.2004r. w sprawie założenia publicznego liceum ogólnokształcącego – akt założycielski,
 - c/ zmiany uchwały Nr X/64/1999 RADY Gminy Dębica Kaszubska z dnia 09.07.1999r. w sprawie założenia gimnazjum w Dębicy Kaszubskiej,
 - d/ zmiany uchwały Nr XVII/85/2004 Rady Gminy Dębica Kaszubska z dnia 04.03.2004r. w sprawie założenia publicznego uzupełniającego liceum ogólnokształcącego – akt założycielski,
 - e/ odwołania sołtysa sołectwa Grabin-Krzywań,
 - f/ wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy części nieruchomości stanowiącej własność gminy Dębica Kaszubska,

- g/ wyboru banku prowadzącego bieżącą obsługę budżetu gminy,
 - h/ w sprawie upoważnienia Wójta Gminy do zaciągnięcia kredytu bankowego w rachunku bieżącym,
 - i/ udzielenia pomocy rzeczowej Stowarzyszeniu „SPERANDA” na remont i odbudowę Pałacu w Niepogledziu
 - j/ zmian w Budżecie Gminy.
9. Odpowiedzi Wójta Gminy na interpelacje i zapytania zgłoszone w trakcie sesji.
10. Zamknięcie obrad.

Przebieg sesji:

Ad.1.

a/

Przewodnicząca Rady Gminy mgr Zyta Rytelewska powitała radnych i gości przybyłych na sesję. Następnie dokonała otwarcia sesji Rady Gminy stwierdzając prawomocność obrad. Otwarcia dokonała o godz.10¹⁰ w Sali konferencyjnej Urzędu Gminy.

b/

Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska poprosiła Wiceprzewodniczącego o przedstawienie porządku obrad.

Wiceprzewodniczący Krzysztof Olech przedstawił porządek obrad.

Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska zwróciła się z pytaniem czy są uwagi do porządku obrad. Wójt Gminy zwrócił się z prośbą by w pkt.8.1 ująć zatwierdzenie „Planu zbywania, nabywania i zamiany nieruchomości” na terenie gminy. Poinformował, że Plan był przedstawiany na posiedzeniach wszystkich Komisji Rady. Temat związany z Planem wypłynął po ustaleniu porządku obrad sesji, dlatego nie został wprowadzony oraz zgłosił wniosek by z porządku obrad zdjąć pky.8”i” tj. podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Stowarzyszeniu „Speranda” na remont i odbudowę Pałacu w Niepogledziu.

Skarbnik poinformował, że z realizacją tej uchwały były by kłopoty natury prawnej. Poinformował, że środki na ten cel zostały przekazane Zarządzeniem Wójta Gminy.

Radny P. Paczesny zwrócił się z pytaniem jaką kwotą Wójt chce wesprzeć to Stowarzyszenie, może tego tematu nie powinno się zostawiać tylko w gestii Wójta?

Wójt poinformował, że na ten cel przeznaczono 10 tys. zł. Dokładniejsze dane odnośnie pomocy przy odbudowie Pałacu zostaną przedstawione w trakcie sesji.

Więcej uwag nie wniesiono do porządku obrad.

Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska zarządziła głosowanie nad przyjęciem zgłoszonych wniosków o uzupełnienie porządku obrad.

W wyniku głosowania wniosek o uzupełnienie porządku obrad o pkt. 8.1 został przyjęty jednogłośnie (14 za).

W wyniku głosowania wniosek o skreślenie z porządku obrad pkt. 8”i” został przyjęty (12 za, 2 wstrzymujące).

Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska zarządziła głosowanie nad przyjęciem porządku obrad z uwzględnieniem zmian.

W wyniku głosowania porządek obrad po zmianach został przyjęty jednogłośnie (14 za).

c/

Do protokołu z poprzedniej Sesji uwag nie wniesiono. W wyniku głosowania protokół został przyjęty (13 za, 1 wstrzymujący).

Ad 2

Przewodnicząca Rady Gminy Zyta RYTELEWSKA poprosiła Zastępcę Krzysztofa OLECH o zapoznanie Radnych ze złożonymi interpelacjami na poprzedniej sesji oraz odpowiedziami jakie otrzymali Radni.

Zastępca Przewodniczącej zapoznał Radnych z interpelacjami i odpowiedziami.

Przewodnicząca Rady zwróciła się z pytaniem czy Radni są usatysfakcjonowani z otrzymanych odpowiedzi.

Wójt poinformował Radną Jadwigę KARAŚ, że w sprawozdaniu z działalności między sesjami będzie więcej informacji dotyczących jej interpelacji.

Radna U. RACZKA nie widzi potrzeby kontroli celowości montażu hydrantu ppoż. na terenie osiedla. Ten hydrant jest tam niezbędny. Ponadto zwraca się z prośbą by na następna sesje rady gminy zaprosić Panią H. ŚWIATŁO z ARN SŁUPSK, gdyż taka odpowiedź w sprawie zwrotu należności za wodę jej nie satysfakcjonuje.

Dyrektor ZGK uważa, że nie ma takiej potrzeby. Poinformował, że ustalił z tą Panią, że jeżeli ktoś jeszcze nie otrzymał zwrotu nadpłaconych pieniędzy za pobór wody to wystarczy przedzwonić do niej i w ciągu 2 tygodni nastąpi zwrot nadpłaty.

Radna U. RACZKA podtrzymuje swoje dotychczasowe stanowisko, że Agencja nie dopięła tych spraw. Ten temat już zbyt długo jest tematem obrad na sesjach.

Przewodnicząca rady Zyta RYTELEWSKA zwróciła się z prośbą do Dyrektora ZGK, by po otrzymaniu protokołu z kontroli Sanepidu przedłożył informacje z jej wyników.

Radny P. PACZESNY odnośnie odpowiedzi na interpelację zauważył, że może zgodzić się z częścią dotyczącą pozbywania się ścieków, w tym punkcie oczekiwał informacji dotyczącej podejmowanych kroków zmierzających do rozpoczęcia prac przy opracowywaniu dokumentacji na kanalizację gminy. Nie może natomiast zgodzić się z odpowiedzią dotyczącą pozbywania się odpadów stałych. Uważa, że wszystkich mieszkańców gminy obowiązują te same przepisy. W tym zakresie prawo winno być egzekwowane bezwzględnie. Każde gospodarstwo domowe powinno mieć podpisaną umowę na wywóz nieczystości stałych i w tym temacie winniśmy bardziej rygorystycznie podchodzić do egzekwowania tego wymogu.

Odnośnie wywozu ścieków płynnych to uważa, że do czasu pełnego skanalizowania gminy osoby wywożące ścieki beczkowozami powinny ponosić tylko koszt dowozu ścieków, a winny być zwolnione z kosztów ich oczyszczania. Ponadto uważa, że w związku z małą ilością koncesji na wywóz nieczystości na terenie gminy powinno ogłosić się przetarg na ich wywóz. Ludzie obecnie wylewają na pola i do lasów. Zwiększenie liczby osób świadczących usługi w tym zakresie na pewno obniży koszty i przyczyni się do mniejszego bałaganiarstwa. Ponadto Radny zwrócił uwagę na warunki w jakich pracują pracownicy ZGK. Zauważył, że występuje tam stężenie siarkowodoru, nie płaci się ludziom szkodliwego, przestrzegł Dyrektora przed zbiorowym pozwem do sądu. Zwrócił także uwagę na nieprawidłowości w zakresie pracy na stanowiskach wyposażonych w sprzęt komputerowy.

Dyrektor ZGK poinformował, że zakupiono dla potrzeb ZGK urządzenie do pomiaru stężenia siarkowodoru. Wykonywane są pomiary i nie stwierdza się przekroczeń norm w tym temacie. Jeżeli ktoś ma uwagi to zaprasza i wspólnie zostaną przeprowadzone takie pomiary. Odnośnie

wypłaty szkodliwego to poinformował, że wcześniej Radca Prawny stał na stanowisku wypłaty, jednak po dokładnym przeanalizowaniu przepisów prawa w tym zakresie wycofał się z tej decyzji.

Wójt prosi o zakończenie dyskusji w tym temacie, gdyż uważa, że ten temat nie jest związany z interpelacją Radnego a zbyt emocjonalnie podchodzimy do spraw.

Przewodnicząca Rady podtrzymuje stanowisko Wójta i uważa, że do tematu ZGK należy powrócić po otrzymaniu protokołu z Sanepidu i kompleksowo podejść do wszystkich spraw związanych z funkcjonowaniem tego zakładu.

Radny Z. Botwinionek powrócił do sprawy usunięcia pniaków pozostałych po ścięciu drzew przy drodze Starnice – Borzecino.

Zastępca Wójta poinformował, że do końca października ten temat zostanie załatwiony wspólnie z Zarządem Dróg Powiatowych. Sami bez użycia specjalistycznego sprzętu tego nie zrobimy. Godzina pracy maszyny kosztuje 180 zł, dla nas jest to duży koszt. Ponadto poinformował, że na drodze w Troszkach jest zatrudniony pracownik, który w przeciągu tygodnia powinien wykonać najbardziej pilne prace.

Radny S. Maśliński zwrócił się z pytaniem, czy do czasu zakończenia prac przy skanalizowaniu całej gminy nie będzie w tym temacie kontroli.

Zastępca Wójta poinformował, że w przypadku umów na wywóz nieczystości stałych można się pokusić na taka analizę i wzmóc egzekucję tego obowiązku tak w przypadku wywozu nieczystości płynnych trudno jest nam egzekwować. Na obecnym etapie staramy się mieszkańców pouczać, a nie karać.

Radny P. Paczesny zauważył, że wywóz ścieków jest działalnością koncesjonowaną. Ludzie płacą za usługę.

Wójt Gminy prosi by nie szukać działań, które nie tworzą nic nowego. Ten kto wytwarza ścieki winien je zagospodarować. Gmina nie ma wpływu na wysokość stawek, ale jak wiemy nie ma działalności charytatywnej. ZGK nie jest zobowiązany do bezpłatnego wywożenia ścieków. Każdy właściciel jest zobowiązany do dbania o środowisko i właściwe oczyszczanie szamba. Ścieki powinny być wywożone. Wszyscy wiemy, że transport jest droższy niż zrzut. Ruchy w zakresie kanalizacji gminy to nie jest sprawa nowa. Wiemy, że dokumentacja będzie kosztować około 1 mln zł. Cały czas szukamy środków na ten cel. Realizujemy Wieloletni Plan Inwestycji i cały czas należy mieć świadomość, że o środki z zewnątrz co roku jest trudniej. W sprawie wywozu nieczystości stałych i płynnych musimy wkomponować się wszyscy a nie tylko Wójt. Wójt sam tego nie załatwi.

Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska zwróciła się z pytaniem kto ustala cenę, za wywóz nieczystości płynnych.

Wójt Gminy poinformował, że rynek ustala cenę.

Radny P. Paczesny zwrócił się z pytaniem czy osoby świadczące usługi asenizacyjne z innych miejscowości np. Słupska mogą się ubiegać o takie koncesje na terenie naszej gminy, gdyż oni na pewno robią to taniej.

Wójt Gminy poinformował, że jeżeli zgłosi się ktoś chętny do świadczenia tych usług to na pewno otrzyma koncesję.

Radny P. Paczesny uważa, że należy dać ogłoszenie w prasie, że na terenie naszej gminy są w tym zakresie potrzeby. Nadmienił, że Radni wykazali, że mieszkańcy gminy w tym zakresie nie są traktowani jednakowo. Jako przykład podał m. Starnice gdzie mieszkańcy nie ponoszą kosztów transportu.

Radna E. Kuklińska uważa, że te sprawy należy porządkować, jest wiele szamb atrap.

Ad 3.

W obradach sesji na zaproszenie Przewodniczącej Rady uczestniczył przedstawiciel Firmy IBEREOLICA z Sopotu – Tomasz Marsz – Menedżer ds. Marketingu.

Przewodnicząca oddała mu głos.

Tomasz Marsz poinformował, że firma którą reprezentuje jest młodą firmą, która na Polskim rynku funkcjonuje od 2 lat, jest to firma wiatrowa, która na rynku hiszpańskim funkcjonuje od 1929r. a od 1980r. zajmuje się produkcją energii „zielonej”.

Polska do 2050 produkować 7% energii z energii odnawialnej. Z mocy ustawy pojawiły się możliwości budowy takiej fermy na terenie gminy. Jest to trudne zadanie. Na terenie gminy brak urządzeń do pomiaru wiatrów. (w całej Polsce brak map z pomiarami wiatru). Firmy działają po omacku. By powstała taka ferma należy przygotować wiele dokumentów które pozwolą otrzymać zgodę na jej postawienie. Przygotowanie całej inwestycji to okres około 2 lat. Prace przygotowawcze – badania siły wiatru, zezwolenia, zgody i uzgodnienia są bardzo kosztowne. Takie fermy dla gminy to korzyści, negatywnym wpływem jest tylko zły efekt wizualny (maszty 80m wysokości oraz rozpiętość śmigieł 40m). Do korzyści należy zaliczyć: wzrost wizerunku gminy jako gminy przyjaznej ekologicznym inwestorom, modernizacja sieci energetycznej, pozyskiwanie nowych inwestorów, modernizacja dróg gminnych, wpływ podatków od budowl.

Firma chce na naszym terenie postawić 8 turbin, w tym 4 na gruncie gminnym. Firmie zależy, by wokół inwestycji panowała przyjazna atmosfera. Chce się związać z gminą na okres 25 lat i jest to gwarancja wpływów przychodów z tytułu dzierżawy. Firma proponuje dwa rodzaje wynagrodzenia tj. czynsz za 25 lat z góry + co roku dopłata z tytułu wzrostu podatku lub część płatna z góry, a reszta co roku w ratach. Każda z turbin będzie miała 625m², montowane są nowe urządzenia, nieszkodliwe, przygotowane pod konkretną inwestycję i do warunków sieci energetycznej. Bardzo wysoko cenimy badania zewnętrzne, dlatego audyt przeprowadzają firmy zewnętrzne. Po pierwszych pomiarach na terenie gminy mogą powiedzieć, że pierwsze wyniki stawiają tą inwestycję na terenie gminy pod znakiem zapytania, gdyż siła wiatru jest mała, dlatego chcemy podwyższyć maszt do 80 m., będzie to miało wpływ na przedłużenie czasu pomiaru wiatru. Obecnie jest to dla nas inwestycja ryzykowna.

Radny P. Paczesny zwrócił się z pytaniem czy na terenie Polski posiadają już jakąś ferma wiatrową.

T. Marsz poinformował, że nie, ale są w trakcie finalizacji jednej fermy i na wiosnę rusza jedna z ich farm na terenie jednej z północnych gmin.

Radny Z. Botwinionek zwrócił się z pytaniem jak długo trwa pomiar siły wiatru.

T. Marsz poinformował, że pomiar prowadzony jest przez pełny rok kalendarzowy, jednak oni analizy robią na bieżąco.

Radny P. Paczesny – stwierdził, że jest brak jakichkolwiek przeciwwskazań do tej inwestycji. Inwestorzy na pewno znajdą tu sprzyjający klimat. Zwrócił się także z pytaniem jakie zyski będą z tej inwestycji dla gminy?

T. Marsz poinformował, że koszt wynosi 1 mln. Euro na 1mega VAT . Cała inwestycja na terenie gminy ma pochłonąć 16 mln. Euro. Dzierżawa jednej turbiny to 100.00 tys. zł. i dla firmy ma to ekonomiczny sens.

Radny Z. Botwinionek zwrócił się z pytaniem czy te 4 wiatrownie składające się z 8 turbin mają powstać na tym samym terenie?

T. Marsz powiedział, że uzależnione to jest od warunków geologicznych.

R. Stus zauważył, że już wcześniej na terenie gminy były robione róże wiatrów. W poprzedniej kadencji była mowa o 23 turbinach. Zwrócił się z pytaniem skąd taka różnica?

T. Marsz stwierdził, że po raz pierwszy słyszy, że były jakieś pomiary.

Rada U. Rączka zwróciła się z pytaniem, czy firma się kieruje stawiając turbiny w tym a nie w innym miejscu?

T. Marsz poinformował, że w związku z brakiem map kierują się warunkami przyrodniczymi. Każda taka inwestycja przed rozpoczęciem to ryzyko dla firmy. Musimy najpierw przygotować mapę pomiarów wiatrów. W innych krajach np. Niemczech, Hiszpanii, Belgii są mapy i tam jest dużo Ferm wiatrowych.

Radna U. Frankowska zwróciła się z pytaniem czy modernizacja dróg dojazdowych odbędzie się na koszt ich firmy?

T. Marsz poinformował, że budowa dróg dojazdowych tak jak i zmiany w planach zagospodarowania terenu to ich koszt. Firma proponuje wpłaty w II transzach. I transzę 3 miesiące od uprawomocnienia się pozwolenia na budowę a II tuż przed rozpoczęciem pracy fermy.

Radny K. Olech zauważył, że jako firma nie są jeszcze gotowi to, dlaczego chcą zabezpieczyć grunt.

T. Marsz poinformował, że by ubiegać się o warunki przyłączy muszą wykazać się prawem do gruntu.

Sekretarz Gminy stwierdziła, że gmina nie może zgodzić się na wariant jednorazowy. Uważa, że powinny być wpłaty miesięczne, najwyżej raz na pół roku.

Radny P. Paczesny stwierdził, że Rada Gminy może zmienić terminy płatności, w celu zachęcenia inwestora.

T. Marsz natomiast uważa, że wpłata jednorazowa jest dla gminy korzystniejsza, gdyż gmina otrzymuje jednorazowo większy zastrzyk środków, który może zainwestować. Miesięcznych raktgmina nie odczuje.

Radny P. Paczesny zauważył, że firmie jest potrzebna uchwała o bezprzetargowym wydzierżawieniu gruntów oraz zwrócił się z pytaniem, czy Rada ma kompetencje by uczestniczyć w negocjacjach.

Radca Prawny wskazała, że nie. Negocjacje leżą w kompetencjach Wójta.

Radny P. Paczesny zauważył, że Rada winna wiedzieć o takich negocjacjach.

Radca Prawny poinformowała, że każda umowę można w każdej chwili aneksować.

Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska zwróciła się z pytaniem jaka jest realna data zawarcia tej umowy.

Wójt Gminy poinformował, że na razie nie można mówić o pieniądzech. Jest to zbyt odległy termin. Korzyści z tej inwestycji mogą być dopiero w następnej kadencji.

Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska zamknęła dyskusję w tym temacie.

3a

Przewodnicząca Rady Gminy Zyta Rytelewska poprosiła Wójta o złożenie sprawozdania z działalności między sesjami.

Wójt przedstawił sprawozdanie, które stanowi załącznik Nr 1 do protokołu.

Ponadto poinformował, że w związku z zagrożeniem kurzą grypą rozplakatowano w sołectwach i innych newralgicznych punktach informacje dotyczące sposobów postępowania z ptactwem domowym. Poinformował także, że służby mundurowe będą zwracać uwagę na przestrzeganie obowiązujących w tym zakresie przepisy i w przypadku ich nieprzestrzegania będą stosować kary. Ponadto uzupełnił odpowiedź na interpelację Radnej J. Karaś.

Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska otworzyła dyskusję nad sprawozdaniem Wójta.

Radny Z. Botwinionek prosił o wyjaśnienie kwestii dotyczących formy „przyuczenie do zawodu”.

Wójt poinformował, że jest to nowy program Urzędu Pracy. Ten temat z ramienia Urzędu pilotuje Zastępca Wójta i poprosił go o przybliżenie tematu.

Zastępca Wójta poinformował, że jest to nowy program w ramach Funduszy Europejskich. W ramach tego programu pracownik otrzymuje 450 zł. miesięcznie na przystosowanie się do innych kwalifikacji. U nas brak takich możliwości. Biuro pracy wytypowało 14 osób z terenu gminy, które spełniły warunki tj. bez kwalifikacji i 2 lata bez pracy. Jest to forma wspomagania tych ludzi. Można różnie odbierać dobór osób, ale jest to pracownik PUP działający na rzecz naszej społeczności.

Radna U. Frankowska zwróciła się z pytaniem dlaczego tak późno ogłoszono przetarg na wykonanie dokumentacji technicznej na budowę dróg na osiedlu zajęcza.

Wójt poinformował, że I przetarg nie odbył się z uwagi na brak ofert. Dzisiaj ma się odbyć drugi, do chwili obecnej także nie było ofert.

Radna U. Frankowska prosi o informację o sposobie postępowania urzędu w przypadku nieobycia się drugiego przetargu.

Wójt poinformował, że jeszcze nie podjęto żadnych kroków w tej sprawie, ale może z Radcą Prawnym podejmiemy decyzję o zamówieniu z wolnej ręki.

Zastępca Wójta poinformował, że są zainteresowane 3 firmy, ale czy przystąpią do przetargu to nie jest nam wiadome.

Radna Frankowska w nawiązaniu do reportażu telewizyjnego stwierdziła, że za 100 tys. to my zrobimy bardzo złą drogę i o byle jakiej nawierzchni.

Wójt Gminy ponownie zauważył, że gmina Dymnica technologią betonową wykonała wiele nawierzchni i wcale nie są złej jakości. Wszystko zależy od sposobu kładzenia. Pracownicy byli i widzieli, wiedzą jak się to robi. Ja także proponowałem 5 cm nawierzchnię betonową. Państwo odrzuciliście tą propozycję. Chcemy realizować zgodnie z sugestią ulice asfaltowe lub polbruk. Nie będę się upierał na siłę przy nawierzchni betonowej.

Radny P. Paczesny zauważył, że Rada nie odrzuciła tej propozycji na zasadzie nie to nie. Dlaczego nie wykonano projektu na początku roku. Gmina nie jest w stanie sama pokryć kosztów tej budowy. Rada Gminy przyjęła Wieloletni Program Inwestycji i go realizuje. Uważa, że zanim będzie program i środki pochodzące z zewnątrz to nie wie czy ta droga będzie w 2007r. uważa, że termin wykonania dokumentacji został przespany.

Ad 4

Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska poprosiła Radnych o składanie interpelacji.

Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska prosi o ustawienie przed budynkiem Urzędu stojaków na rowery.

Radna E, Kuklińska nawiązała do gospodarki ściekowej. Wie, że gmina nie jest winna, że nie ma dokumentacji. Za czasów PGR-ów były plany, które obecnie winny się znajdować w zasobach ANR w Słupsku. Dokumentacja jednak zaginęła. Na osiedle w Motarzynie funkcjonował od 10 lat kiosk, obecnie tej Pani proponuje się przetarg, gdyż brak dokumentacji na użytkowanie. Inni także chcą wykupić tereny. W związku z powyższym prosi by w ramach niewykorzystanych środków na plany zagospodarowania przestrzennego 2005r. opracować taki plan dla osiedla w Motarzynie.

Radny P. Paczesny zwrócił się z pytaniem jak ta sytuacja wygląda z mocy ustawy o zasiedzenie jeżeli chodzi wykorzystanie nieruchomości.

Radca Prawny poinformowała że od 1990 r. przysługuje do 1/2 okresu użytkowania, a 20 lat w dobrej wierze.

Radna U. Rączka prosi o wysłanie pisma do Zarządu Dróg Powiatowych o wycięcie około 100 suchodrzewów na drodze od Dobieszewo do Gogolewo. Prosi także o naprawę zadaszenia na przystanku PPKS w Niemczewie oraz informację dotyczącą zamiarów Urzędu Gminy w sprawie pomieszczeń po byłej kotłowni osiedlowej. Obecnie kotłownia jest w bardzo złym stanie. Mury pękają czym stwarzają zagrożenie dla społeczeństwa tego osiedla.

Stawia także wniosek o ujęcie w budżecie na 2005r. lub 2006r. 15 tys. zł. na zakup samochodu gaśniczego dla OSP Motarzyno. Sołectwo ze swoich środków przeznacza 2 tys. na zakup.

Skarbnik Gminy w odpowiedzi na interpelację Radnej E. Kuklińskiej poinformował, że nie ma potrzeby ujmowania tego wniosku, gdyż zgodnie z Wieloletnim Planem Inwestycji to zadanie jest zapisane na 2005r.. Pieniądze na ten cel są zabezpieczone i nie potrzeba dodatkowych środków. Procedura opracowania takiego planu jest pracochłonna, prace przebiegają powoli. Ze względu na opracowania planów, podkładów nie jesteśmy w stanie przyspieszyć realizacji. Obecnie trwają prace nad tymi planami. Środki także są zabezpieczone.

Radna E. Kuklińska po otrzymaniu wyjaśnień wycofała swój wniosek. Prosi tylko o przyspieszenie prac nad opracowaniem planów.

Radny P. Paczesny zwrócił się z pytaniem czy projektant został wyłoniony i czy prace zostały już zlecone?

Skarbnik poinformował, że zna sprawę od strony zabezpieczenia finansowego, od strony technicznej nie.

Radny P. Paczesny odnośnie wniosku Radnej U. Rączka zwrócił się z pytaniem skąd wziąć pieniądze z tegorocznego budżetu – prosi Radną o wskazanie. Uważa, że ten wydatek należy ująć w planach przyszłorocznego budżetu.

Skarbnik Gminy stwierdził, że zbliża się koniec roku, budżet jest bardzo napięty. Także jest za ujęciem tego wniosku w przyszłorocznym budżecie.

Radny Z. Botwinionek uważa, że takie stawianie wniosków jest nie fer w stosunku do innych potrzeb. On także prosi o środki na uruchomienie świetlicy i ich nie może otrzymać z uwagi na pilniejsze potrzeby.

Wójt Gminy przypomina, że wszystkich obowiązuje dyscyplina budżetowa. Wójt wnioskuje jeżeli widzi potrzebę. Nie może tak być, że dzisiaj pada wniosek i od razu jest jego realizacja. Mamy ustalone priorytety. Dla nas takim priorytetem jest dokończenie modernizacji oczyszczalni ścieków, opracowanie dokumentacji technicznej dla terenu gminy, spłata długu, budowa nawierzchni na osiedlu Północ, współdziałanie z Powiatem w pracach na rondzie przy ul. Sobieskiego, remont obiektu oświatowego w Borzecinie. Pieniądzy jest tyle ile jest. Nie może być pobożnych życzeń. Uważa, że przy budowie budżetu na przyszły rok należy zachować realizm. Prosi Radnych o realne podchodzenie do szeregu zadań związanych z budżetem, gdyż musimy mieć świadomość spłaty kredytów, wzrostu utrzymania obiektów oświatowych. Wszystko kosztuje a o środki z zewnątrz co raz trudniej. Wniosek Radnej U. Rączka przyjmuje w kontekście realizacji potrzeby.

Radna J. Karaś stwierdza, że próśb jest wiele, komisja też ma propozycje. Wie, że fundusze są takie jakie są. Proponuje, by Komisja Gospodarcza zapisała ten wniosek jako propozycję do przyszłorocznego budżetu.

Radna U. Rączka wskazała, że to nie jest wniosek Komisji, ale jest to jej wniosek jako Radnej z Motarzyno. Sprawa samochodu dla tej jednostki nie staje pierwszy raz na sesji Rady Gminy. Jednostka jest w systemie Ratownictwa Krajowego, jest bardzo nie doposażona.

Wójt Gminy prosi Radnych o przychylność w przyszłorocznym budżecie dla środków na działalność OSP, nie chce by była mowa, że za dużo przeznacza się na ten cel środków.

Radna J. Karaś prosi o zakończenie dyskusji w tym temacie.

Radny P. Paczesny zauważył, że Rada zbyt pochopnie nie podejmuje decyzji.

Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska zwróciła się z pytaniem do Radnej U. Rączka czy wycofuje wniosek

Radna U. Rączka poinformowała, że wycofuje wniosek.

Radny Z. Botwinionek zwrócił się z pytaniem kiedy sołectwo w Starnicach otrzyma 5 tys. zł na budowę boiska w Starnicach.

Ad 5

Przewodnicząca Rady zapoznała Radnych ze skargą jaka wpłynęła od Pani Sołtys Wsi Starnice. /załącznik Nr 2 do protokołu/

Ponadto poinformowała, że przeprowadziła rozmowę z radcą Prawnym i uważa, że na tym etapie jeszcze nie może być mowy o żadnych uchybieniach, czy zaniedbaniach. Sprawa jest cały czas w trakcie załatwiania.

Radny P. Paczesny uważa, że sprawa pełnej nazwy norki ma duże znaczenie, gdyż społeczeństwo powinno wiedzieć dokładnie jakie norki mają być hodowane.

Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska zwróciła się z pytaniem do Radcy Prawnego, czy to pismo uznać za skargę?

Radca Prawny poinformowała, że należy przyjąć to pismo jako skargę.

Pani U. Tutak – Sołtys Wsi Starnice jako reprezentant tamtej społeczności prosi o normalną współpracę. Prosi, by Wójt nie chronił inwestora i by o szczegółach informował społeczeństwo Starnic. Chce by polityka prowadzona przez Wójta była zrozumiała dla wszystkich.

Sekretarz Gminy uważa, że za wcześnie jest na wyciąganie wniosków co do postępowania Wójta. Przecież już nie raz była mowa, że przed wydaniem ostatecznej decyzji odbędzie się otwarta dla wszystkich rozprawa administracyjna. Postępowanie administracyjne prowadzimy zgodnie z procedurą. Aneksy, które dostarcza FODUNA są byle jakiej jakości. Organy uzgadniające nadal monitują. Z informacji, które posiada będą one negatywne.

Radca Prawny poinformowała, że Wójt prowadzi korespondencję z tymi organami zgodnie z obowiązującymi przepisami tj. wydaje zarządzenie i przesyła żądany zakres uzupełnień.

Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska poinformowała, że w związku z powyższym rozpatrzy pismo jako skargę.

Pan Stanisław Jank – Radny Rady Powiatu wskazał, że norka europejska za zgodą Ministra może być tylko w Ogrodach Zoologicznych, w Krajach Unii Europejskiej dopuszcza się hodowlę tylko norki amerykańskiej.

Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska zapoznała Radnych z pismem Rady Sołeckiej w Starnicach w sprawie terminu wykorzystania kwoty 5 tys. zł na budowę boiska w Starnicach /załącznik Nr 3 do protokołu/

Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska poinformowała także, że w dniu 23.09. wystosowała pismo do Dyrektora ZGK w sprawie programu naprawczego. Zapoznała Radnych z treścią tego pisma i z odpowiedzią. /załącznik Nr 4 i 5 do protokołu/, ponadto poinformowała, że rozmawiała ze Skarbnikiem Gminy, który także nie otrzymał takiego planu.

Skarbnik Gminy poinformował, że taki plan wpłynął do niego w piątek.

Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska proponuje, by ponownie zwołać posiedzenie wspólne komisji Rady Gminy poświęcone sprawie ZGK.

Stanisław Jank poinformował, że odbędzie się sesja Rady Powiatu w której będzie uczestniczył Dyrektor Zarządu Dróg Wojewódzkich. Zapoznał Radnych z uwagami jakie przekazał w zakresie utrzymania dróg na terenie naszej gminy. Zapoznał także z treścią pisma jakie wystosował w

sprawie zanieczyszczenia rzek na naszym terenie do Zarządu Wód.

Ponadto prosi Radnych o rozważenie możliwości umieszczenia tablicy informacyjnej, że tą rzeka płyną Karol Wojtyła podczas spływów kajakowych.

Eugeniusz Dańczak Radny Rady Powiatu poinformował, że w Starostwie przygotowany jest plan inwestycji drogowych i prosi o wskazanie takich na naszym terenie.

Radny J. Bejnarowicz wskazał, że ze względów społecznych należy wykonać tą drogę.

Radna I. Tkaczyszyn prosiła, by przypomnieć Dyrektorowi Koziolowi o obietnicy wycięcia krzewów przy drodze Gogolewo-Podkomorzyce. Nadmieniła, że powyższy temat jest nie załatwiony od 2004 r.

Ad 6

a/

Przewodniczący Komisji rewizyjnej poinformował, że Komisja w okresie między sesjami odbyła 3 spotkania. 2 spotkania poświęcone były przeprowadzeniu kontroli Wójta w zakresie nadzoru nad wydatkowaniem środków przez Kluby Sportowe. 3 posiedzenie poświęcone było kontroli wydatkowania środków przez Gminną Komisję Profilaktyki i Rozwiązywania problemów Alkoholowych oraz opiniowaniu projektów uchwał.

b/

Przewodnicząca Komisji Kultury, Oświaty, Sportu i Turystyki poinformowała, że Komisja odbyła 3 posiedzenia. Na pierwszym podsumowano wypoczynek dzieci i młodzieży szkolnej w okresie wakacji oraz omówiono sprawy związane z dożywianiem dzieci w roku szkolnym 2005/2006. Na kolejnym posiedzeniu przeprowadzono kontrolę świetlic wiejskich podległych GOK. 3 posiedzenie Komisji poświęcone było opiniowaniu projektów uchwał. Komisja przedstawiła Radnym wypracowane wnioski. Ponadto Przewodnicząca poinformowała, że nie odwiedzani Świetlic sołeckich, gdyż tam Komisja może pojechać na zaproszenie gospodarzy.

c/

Przewodnicząca Komisji Rolnictwa, Budownictwa i Rozwoju Gospodarczego poinformowała, że Komisja spotkała się także na 3 posiedzeniach w trakcie których: sprawdzano zabezpieczenie ppoż. na terenie gminy, przeprowadzono analizę wydatkowania środków na oświetlenie uliczne oraz opiniowani projekty uchwał na sesję Rady Gminy.

Ad 7

a/

Przewodnicząc Rady Gminy Zyta Rytelewska zapoznała Radnych z analizą oświadczeń majątkowych przedłożoną przez Wójta Gminy. /załącznik Nr 6 do protokołu/

b/

Przewodnicząca rady zapoznała z analizą oświadczeń majątkowych radnych gminy Przewodniczącej Rady /załącznik Nr 7 do protokołu/

Ad 8

a/

Zyta Rytelewska – Przewodnicząca Rady poprosiła Wiceprzewodniczącego Rady Krzysztofa Olech o przedstawienie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia statutu Biura Obsługi Szkół. /załącznik Nr 8 do protokołu/.

Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Olech odczytał projekt uchwały.

Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt był opiniowany na posiedzeniu wspólnym komisji w dniu 20 września i uzyskał pozytywną opinię.

Zyta Rytelewska - Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.

W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie (14 za).

b/

Zyta Rytelewska – Przewodnicząca Rady poprosiła Wiceprzewodniczącego Rady Krzysztofa Olech o przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XVII/84/2004 Rady Gminy Dębica kaszubska z dnia 04.03.2004r. w sprawie założenia publicznego liceum ogólnokształcącego – akt założycielski /załącznik Nr 9 do protokołu/.

Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Olech odczytał projekt uchwały.

Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt był opiniowany na posiedzeniu wspólnym komisji w dniu 20 września i uzyskał pozytywną opinię.

Zyta Rytelewska - Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.

W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie (14 za).

c/

Zyta Rytelewska – Przewodnicząca Rady poprosiła Wiceprzewodniczącego Rady Krzysztofa Olech o przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr X/64/1999 Rady Gminy Dębica Kaszubska z dnia 09.07.1999r. w sprawie założenia gimnazjum /załącznik Nr 10 do protokołu/.

Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Olech odczytał projekt uchwały.

Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt był opiniowany na posiedzeniu wspólnym komisji w dniu 20 września i uzyskał pozytywną opinię.

Zyta Rytelewska - Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.

W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie (14 za).

d/

Zyta Rytelewska – Przewodnicząca Rady poprosiła Wiceprzewodniczącego Rady Krzysztofa Olech o przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XVII/85/2004 Rady Gminy Dębica Kaszubska z dnia 04.03.2004r. w sprawie założenia publicznego uzupełniającego liceum ogólnokształcącego – akt założycielski /załącznik Nr 11 do protokołu/.

Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Olech odczytał projekt uchwały.

Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt był opiniowany na posiedzeniu wspólnym komisji w dniu 20 września i uzyskał pozytywną opinię.

Zyta Rytelewska - Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.

W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie (14 za).

e/

Zyta Rytelewska – Przewodnicząca Rady poprosiła Wiceprzewodniczącego Rady Krzysztofa Olech o przedstawienie projektu uchwały w sprawie odwołania sołtysa sołectwa Krzywań-Grabin /załącznik Nr 12 do protokołu/.

Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Olech odczytał projekt uchwały.

Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt był opiniowany na posiedzeniu wspólnym komisji w dniu 20 września i uzyskał pozytywną opinię.

Zyta Rytelewska - Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.

W wyniku głosowania uchwała została przyjęta (13 za, 1 wstrzymujący).

f/

Zyta Rytelewska – Przewodnicząca Rady poprosiła Wiceprzewodniczącego Rady Krzysztofa Olech o przedstawienie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy części nieruchomości stanowiącej własność gminy Dębica Kaszubska /załącznik Nr 13 do protokołu/.

Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Olech odczytał projekt uchwały.

Przewodnicząca Rady poprosiła Przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii do projektu uchwały.

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że członkowie Komisji będą głosować indywidualnie.

Przewodnicząca Komisji Kultury, Oświaty, Sportu i Turystyki poinformowała, że Komisja opiniuje pozytywnie projekt uchwały.

Przewodnicząca Komisji Rolnictwa, Budownictwa i Rozwoju Gospodarczego poinformowała, że członkowie Komisji będą głosować indywidualnie.

Zyta Rytelewska - Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.

W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie (14 za).

g/

Zyta Rytelewska – Przewodnicząca Rady poprosiła Wiceprzewodniczącego Rady Krzysztofa Olech o przedstawienie projektu uchwały w sprawie wyboru banku prowadzącego bieżącą obsługę budżetu gminy /załącznik Nr 14 do protokołu/.

Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Olech odczytał projekt uchwały.

Przewodnicząca Rady poprosiła Przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii do projektu uchwały.

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że Komisja opiniuje pozytywnie projekt uchwały.

Przewodnicząca Komisji Kultury, Oświaty, Sportu i Turystyki poinformowała, że Komisja opiniuje pozytywnie projekt uchwały.

Przewodnicząca Komisji Rolnictwa, Budownictwa i Rozwoju Gospodarczego poinformowała, że Komisja opiniuje pozytywnie projekt uchwały.

Zyta Rytelewska - Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.

W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie (14 za).

/ 15²⁵ – sesję opuścił Radny Z. Wandachowicz/.

h/

Zyta Rytelewska – Przewodnicząca Rady poprosiła Wiceprzewodniczącego Rady Krzysztofa Olech o przedstawienie projektu uchwały w sprawie upoważnienia Wójta Gminy do zaciągnięcia kredytu bankowego w rachunku bieżącym /załącznik Nr 15 do protokołu/.

Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Olech odczytał projekt uchwały.

Przewodnicząca Rady poprosiła Przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii do projektu uchwały.

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że Komisja opiniuje pozytywnie projekt uchwały.

Przewodnicząca Komisji Kultury, Oświaty, Sportu i Turystyki poinformowała, że Komisja opiniuje pozytywnie projekt uchwały.

Przewodnicząca Komisji Rolnictwa, Budownictwa i Rozwoju Gospodarczego poinformowała, że Komisja opiniuje pozytywnie projekt uchwały.

Zyta Rytelewska - Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.

W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie (13 za).

i/ zdjęta z porządku obrad.

j/

Zyta Rytelewska – Przewodnicząca Rady poprosiła Wiceprzewodniczącego Rady Krzysztofa Olech o przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmian w Budżecie Gminy /załącznik Nr 16 do protokołu/.

Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Olech odczytał projekt uchwały.

Przewodnicząca Rady poprosiła Przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii do projektu uchwały.

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że Komisja opiniuje pozytywnie projekt uchwały.

Przewodnicząca Komisji Kultury, Oświaty, Sportu i Turystyki poinformowała, że Komisja opiniuje pozytywnie projekt uchwały.

Przewodnicząca Komisji Rolnictwa, Budownictwa i Rozwoju Gospodarczego poinformowała, że Komisja opiniuje pozytywnie projekt uchwały.

Zyta Rytelewska - Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.

W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie (13 za).

8.1

Zyta Rytelewska – Przewodnicząca Rady poprosiła Wiceprzewodniczącego Rady Krzysztofa Olech o przedstawienie planu nabywania, zbywania i zamiany nieruchomości z dnia 10.10.2005r. /załącznik Nr 17 do protokołu/.

Przewodnicząca Rady poprosiła Przewodniczących Komisji o opinię do planu.

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że plan został pozytywnie zaopiniowany przez członków Komisji na posiedzeniu Komisji.

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki poinformowała, że plan został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Oświaty na posiedzeniu Komisji.

Przewodnicząca Komisji Rolnictwa, Budownictwa i Rozwoju Gospodarczego poinformowała, że plan został pozytywnie zaopiniowany na posiedzeniu Komisji.

Radni nie wnieśli innych uwag do planu.

Zyta Rytelewska - Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie nad planem nabycia, zbycia i zamiany nieruchomości.

W wyniku głosowania plan nabywania, zbywania i zamiany nieruchomości został przyjęta jednogłośnie (13 za).

Ad 9

Wójt Gminy poinformował, że na wszystkie interpelacje i wnioski złożone na dzisiejszej sesji odpowiedzi zostaną udzielone pisemnie. Ponadto poinformował że czynione są ruchy by kotłownię w Motarzynie sprzedać. Przypomniał że dwa lata temu przejęto od ANR kotłownię w Motarzynie i Budowie przejęto w celu adaptacji na mieszkania socjalne. Zamiar z uwagi na wycofanie się ANR upadł. Poinformowała także że w najbliższym czasie spotka się z Komisją Gospodarczą w sprawie modernizacji oświetlenia ulicznego. Do końca tygodnia ma być wypracowane stanowisko, wszystko idzie w dobrym kierunku.

Następnie w nawiązaniu do wypowiedzi z rozpoczęcia sesji poinformował, że przekaze informacje dotyczące odbudowy pałacu w Niepogledziu. Zazaczył, że informacja nie będzie pełna. Przekaze te informacje do których upoważnił go o. Ryszard Iwanowski. Po powrocie z urlopu tj. 20.09 byłem na wizji lokalnej, 28.09 zwróciłem się do ANR o pomoc w odbudowie oraz 30.09 wspólnie z przewodniczącą Rady Gminy złożyliśmy pismo w tej sprawie do Marszałka Województwa Pomorskiego. 14.10 spotkaliśmy się z przewodniczącą z o. Ryszardem Iwanowski w celu omówienia przebiegu prac porządkowych i przyjęcia wspólnej strategii działania. Przez cały okres jest w ciągłym kontakcie z Marszałkiem Klawiterem, Skarbnikiem i Panem Sumisławskim z PUW oraz Panem Wójcikiem z ARN, który przedstawił naszą sprawę w ARN Pruszcz Gdański. Jak już wspomniał z budżetu gminy na ten cel zostanie przekazane 10 tys. zł. Stało się nieszczęście, należy pomóc, tak jak mogę wspieram pomimo, że nie jest to zadanie gminy. Jest właściciel i on odpowiada za mienie, ale jest to także własność społeczeństwa Niepogledziu. Obecnie deklaracje, które były składane wcześniej zaczynają się rozmywać. Zapoznał Radnych z treścią pisma jakie zostało wystosowane do Marszałka Województwa Pomorskiego Pana Jana Kozłowskiego. Brak możliwości prawnych by gmina. Powiat czy województwo mogło przekazać środki na ten cel. Znalazłem znamiona ochrony dziedzictwa narodowego oraz klęski żywiołowej. Będę starał się uczestniczyć w sesji Sejmiku Wojewódzkiego, która odbędzie się 14.11.br. Z ustaleń wstępnych wiem, że pieniądze nie mogą być przekazane na konto stowarzyszenia. Mają być przekazane na nasze konto i my się będziemy z tych środków rozliczać. Środki będą mogły być ruszone dopiero po rozpoczęciu prac na podstawie zezwolenia na budowę, Są kłopoty z pozyskaniem belek, gdyż potrzebne są o długości ponad 10 m. Wydawanie środków także z uwagi na to by nie przepadły lepiej planować na 2006r. Obecnie najważniejszą sprawą jest zadaszenie spalonej części pałacu.

Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska prosi o zwołanie wspólnego posiedzenia Komisji w sprawie uruchomienia środków na realizację zadań na które zostały przyznane środki w poszczególnych sołectwach.

Wójt Gminy przytoczył fragment protokołu komisji wspólnych poświęcony temu tematowi i poinformował, że Zakład Gospodarki Komunalnej będzie się zajmował realizacją zadań w

poszczególnych sołectwach. Do chwili obecnej wykonano świetlice w Skarszewie Górnym, Łabiszewie. Zapewnił, że jeżeli środki nie zostaną wykorzystane w roku bieżącym, to będą przesunięte na 2006r.

Przewodnicząca rady Zyta Rytelewska zwróciła się z pytaniem, czy prace muszą być wykonywane tylko przez pracowników ZGK, a gdzie inicjatywa oddolna.

Wójt Gminy wskazał, że pieniąż musi być właściwie wydatkowany, zgodnie z przedstawionymi programami.

Radny Z. Botwinionek wskazał, że sołectwo Starnice dysponuje sprzętem i ludźmi. Potrzebne są środki na zakup paliwa. Za środki, którymi dysponuje sołectwo sami we własnym zakresie zrobią więcej niż przy pomocy ZGK.

Radny P. Paczesny zwrócił się z pytaniem czy zostały już zlecone opracowania planów zagospodarowania przestrzennego dla terenów gminy zgodnie z Wieloletnim Planem Inwestycyjnym. Prosi także o przywrócenie drożności drogi łączącej ulicę Zajęczą z Kamienną. Ten rów, który był niedawno uprzątnięty ponownie staje się wysypiskiem śmieci. Uważa, że wystarczy uprzątnąć śmieci i przy pomocy ciężkiego sprzętu wyrównanie terenu.

Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska podziękowała Wójtowi za zaangażowanie w sprawach dotyczących odbudowy pałacu-szkoły w Niepogłędziu.

Radny Paczesny uważa, że pomoc dla Stowarzyszenia „Speranda” ze strony Urzędu zdaniem Komisji Rewizyjnej powinna wynosić 30 tys. zł a nie 10 tys. zł.

Ad 10

Przewodnicząca Rady Gminy Zyta Rytelewska po wyczerpaniu porządku obrad dokonała zamknięcia Sesji Rady Gminy Dębica Kaszubska. Obrady zakończono o godz. 16²⁰.

*Przewodnicząca
Rady Gminy
// Zyta Rytelewska*

Protokołowała:
Teresa Kozdroń-Kołącka